
BR.0002.012.2016.AB 

 

 

PROTOKÓŁ NR  XXVII / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 27. października 2016 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.10.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

 

Róża Kończyk 

Rafał Krupa 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Zastępcą Prezydenta Miasta Zawiercia Łukaszem Konarskim  

i Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Zawierciu Grzegorzem Kwietniem oraz 

Przewodniczącym Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Zygmuntem Podsiadło, przedstawiciele 

powiatowych służb, inspekcji i straży z I Zastępcą Komendanta Powiatowego Policji  

w Zawierciu Dariuszem Atłasikiem, Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 

Pożarnej w Markiem Fiutakiem, Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej 

w Zawierciu Eweliną Sergiel- Błaszczyk, Powiatowym Lekarzem Weterynarii Ireneuszem 

Gewaldem oraz Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego w Zawierciu Anetą 

Pałką, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu z Dyrektorem Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu Teresą Dorendą, przedstawiciele partii stronnictw  

i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, 

przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną do protokołu 

listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XXVII sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  
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ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    

 

W związku z przejściem na emeryturę Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski  podziękował Dyrektor Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu 

Teresie Dorendzie za 18 lat pracy na rzecz Zakładu, życząc wszystkiego najlepszego  

i wszelkiej pomyślności w kolejnym etapie swojego życia. W imieniu Zarządu Powiatu 

podziękowania i gratulacje przekazali: Starosta Zawierciański Krzysztof Wrona oraz 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska, w imieniu władz Miasta Zawiercia – Zastępca 

Prezydenta Łukasz Konarski oraz Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz 

Kwiecień, a w imieniu Rady Społecznej Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu 

– Przewodnicząca Małgorzata Machura oraz przedstawiciel gminy Ogrodzieniec  

Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Podsiadło.  

 

Dziękując za gratulacje i życzenia Teresa Dorenda podziękowała za dobrą współpracę 

władzom samorządowym obecnej i poprzednich kadencji, pracownikom Starostwa 

Powiatowego oraz powiatowych jednostek organizacyjnych. Słowa uznania skierowała także 

do pracowników Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu, a zwłaszcza Zastępcy 

Dyrektora ds. lecznictwa Sławomira Szczuraka, dzięki którym udało się  przez wszystkie 

lata doprowadzić Zakład do dobrej pozycji, w której jest obecnie, zarówno pod względem 

organizacyjnym, jak i finansowym. 

 

 

Ad.2.) 
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku 

obrad.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że na jego ręce 

wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie wprowadzenia do porządku obrad obecnej 

sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV / 136 / 15 z dnia 26 listopada 2015 

roku w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 rok. Zmiana polega  

na wyłączeniu z planu kontroli funkcjonowania Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego  

w Zawierciu, zaplanowanej do przeprowadzenia w miesiącu październiku  2016 roku.  

Zdaniem Komisji kontrola funkcjonowania jednostki nie powinna być prowadzona w czasie 

zmian kadrowych w kierownictwie. Komisja planuje ujęcie powyższej kontroli w planie 

kontroli Komisji na rok przyszły.    

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 21 głosach „za”. 

  
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że uchwała, o którą 

rozszerzony został porządek obrad, rozpatrywana będzie w pkt 13. Projekt uchwały radni 

otrzymali przed rozpoczęciem obrad. W związku z wprowadzoną zmianą kolejność 

pozostałych punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  



  

 

3 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI / 16 z dnia 29 września 2016 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2016 – 2025.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych  w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 2015 / 2016. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za 2016 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

pojazdów z drogi na obszarze powiatu zawierciańskiego oraz ich parkowanie na 

parkingach strzeżonych, a także wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

lokalu użytkowego w budynku, usytuowanym na nieruchomości, będącej w  użytkowaniu 

Zakładu  Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV / 136 / 15 z dnia 26 

listopada 2015 roku w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 

rok. 

14. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych i inne osoby do tego 

zobowiązane, według stanu na dzień 31 grudnia 2015 roku.    

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XXVI / 16 z dnia  

29 września 2016 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli  przy 21 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach:  29 września, 30 września,  

11 października, 18 października i 26 października br. zajmując się m.in. następującymi 

sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2016 rok oraz zmian w planie finansowym; 
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– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025; 

– powołania komisji przetargowych do przeprowadzenia przetargów na zbycie 

nieruchomości zabudowanych położonych w Szczekocinach, ul. Lelowska 34 oraz  

w Zawierciu, ul. 11 Listopada 2a; 

– ogłoszenia pierwszego ustnego przetargu nieograniczonego na dzierżawę 

nieruchomości niezabudowanej położonej w Udorzu;  

– przeprowadzenia z organizacjami pozarządowymi konsultacji projektu „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2017 rok; 

– ogłoszenia otwartego konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktów 

nieodpłatnej pomocy prawnej w 2017 roku. 

Konkurs dotyczy 3 punktów przewidzianych do prowadzenia przez organizacje 

pozarządowe; 

– ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

w Zawierciu; 

– odwołania Teresy Dorendy ze stanowiska Dyrektora Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu w związku z przejściem na emeryturę; 

– powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego 

w Zawierciu Sławomirowi Szczurakowi – obecnemu Zastępcy Dyrektora Zakładu                              

ds. lecznictwa; 

– zatwierdzenia operatu zimowego utrzymania dróg na terenie powiatu zawierciańskiego 

w sezonie 2016 / 2017; 

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umów najmu, 

dzierżawy i użyczenia pomieszczeń znajdujących się na nieruchomościach, będących 

w trwałym zarządzie jednostek organizacyjnych powiatu. 

  

 omówił wykonanie budżetu powiatu zawierciańskiego za okres od stycznia do września 

2016 roku;  

 

 zapoznał się i przyjął: 

 informacje o działalności finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu                       

i Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za okres 9 miesięcy br.  

 informacje o dokonanych zmianach w planach finansowych rachunków dochodów 

własnych  jednostek oświatowych; 

 informacje o przeprowadzeniu z organizacjami pozarządowymi konsultacji projektu 

uchwały Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu. 

W toku konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje ze strony uprawnionych 

podmiotów  dotyczące przedmiotowego dokumentu. 

 

 wyraził zgodę na podział na grupy w dwóch klasach drugich w Zespole Szkół  

im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach, realizujących rozszerzony zakres z fizyki                       

i z biologii; 

 

 nie wyraził zgody na podział klasy pierwszej Liceum Ogólnokształcącego  

w Szczekocinach  na dwie klasy równorzędne ze względu na związane z tym duże 

dodatkowe koszty, na które powiat nie ma środków; 
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 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:     

 

– w dniu 4 października br. w  Powiatowym Urzędzie Pracy w Zawierciu odbyło się 

posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy w Zawierciu, na którym omówiono m.in. 

aktualną sytuację na rynku pracy w powiecie zawierciańskim. W ostatnim okresie 

zauważalny jest spadek stopy bezrobocia; 

– w dniu 6 października br. w miejscowości Hutki – Kanki odbyły się XIII Mistrzostwa 

Policji  w Biegu Przełajowym im. sierż. Grzegorza Załogi. Drugie miejsce zajęli 

uczniowie Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach; 

– w dniu 10 października br. wziął udział w inauguracji roku akademickiego 2016 / 2017  

Zawierciańskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, która odbyło się w Miejskim Ośrodku 

Kultury w Zawierciu; 

– w dniach 12 – 14 października br. odbyły się uroczystości związane  z Dniem Edukacji 

Narodowej, wręczeniem nagród Starosty oraz awansowaniem nauczycieli w związku  

z uzyskaniem odpowiednich wyższych stopni awansu zawodowego; 

– w dniu 21 października br. w Starostwie Powiatowym w Zawierciu odbyło się spotkanie                       

z burmistrzami i wójtami gmin powiatu zawierciańskiego poświęcone organizacji 

publicznego transportu zbiorowego na terenie powiatu; 

– w dniu 21 października br. uczestniczył w II Okręgowym Konkursie „Praktyka  

i Bezpieczeństwo w Rolnictwie”, zorganizowanym w Zespole Szkół Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu (zwycięzcami konkursu została drużyna  

z Żarnowca) oraz w Targach Pracy i Rozwoju Zawodowego, które odbyły się w siedzibie 

Cechu Rzemieślników oraz Małych i Średnich Przedsiębiorców w Zawierciu; 

– w dniu 26 października br. wziął udział w szkoleniu, zorganizowanym przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową  dla organów wykonawczych jednostek samorządu terytorialnego, 

poświęconym przepisom prawa budżetowego.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że w dniu dzisiejszym 

na sesji prezentowane są prace, wykonane przez uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej 

w  Łazach w ramach konkursu plastycznego „Kwiaty Polskie”, organizowanego corocznie  

przez Chrześcijańskie Stowarzyszenie Dobroczynne w Kluczach. Poprosił wszystkich 

obecnych o oddanie głosu pod czas przerwy w obradach na wybrany obraz. Autorzy najwyżej 

ocenionych prac zostaną nagrodzeni. 

 

 

Ad.5.) 

 

Beata Chawuła: (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja dzisiaj pozwolę zadać sobie trzy pytania, które dotyczą jednej sprawy, a mianowicie 

sytuacji, jaka jest obecnie w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu. Przejdę 

do konkretów i bardzo proszę  o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:  

 kiedy do Starostwa Powiatowego w Zawierciu wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Śląskiego NR NPII.4131.1.468.2016 z dnia 30 września 2016 roku, 
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stwierdzające nieważność Uchwały Nr 79/527/16 Zarządu Powiatu Zawierciańskiego  

z dnia 15 czerwca 2016 roku w sprawie odwołania Pani Bożeny Gwizdek ze stanowiska 

Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w całości – jako sprzecznej z art. 38 

ust.1 pkt 2 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty.  Data doręczenia tego 

pisma jest istotna z uwagi na zapis znajdujący się w rozstrzygnięciu, że stwierdzenie 

nieważności uchwały wstrzymuje jej wykonanie z mocy prawa w zakresie objętym 

stwierdzeniem nieważności (w tym wypadku w całości) z dniem doręczenia 

rozstrzygnięcia nadzorczego; 

 czy Starosta miał obowiązek poinformowania Pani Bożeny Gwizdek, że wobec Uchwały 

Nr 79/527/16 Zarządu Powiatu Zawierciańskiego z dnia 15 czerwca 2016 roku w sprawie 

jej odwołania ze stanowiska Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, 

Wojewoda Śląski stwierdził nieważność. A jeżeli Starosta miał taki obowiązek, to czy 

tego obowiązku dopełnił i kiedy; 

 czy wobec rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Śląskiego, o którym wcześniej była 

mowa, zasadne jest ogłoszenie w ostatni piątek, tj. 18 października 2016 roku konkursu na 

Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu – załącznik do Uchwały 

Nr 99/695/16 Zarządu Powiatu Zawierciańskiego z dnia 18 października 2016 roku. 

Moje wątpliwości budzi taka sytuacja, że rozstrzygnięcie Wojewody uchyliło uchwałę,   

w zasadzie stwierdziło jej nieważność, a uchwała ta mówiła o odwołaniu Bożeny 

Gwizdek ze stanowiska dyrektora, czyli akt prawny został wycofany z obiegu prawnego. 

W międzyczasie Zarząd na stanowisko pełniącej obowiązki dyrektora Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej wybrał inna osobę. Mamy zatem sytuację, (ja tak to 

rozumiem, a może się mylę i dlatego proszę o wyjaśnienie), że Pani Bożena Gwizdek 

powinna wrócić na stanowisko dyrektora, mamy drugą osobę pełniącą obowiązki 

dyrektora, a teraz ogłaszamy konkurs na trzeciego dyrektora. Ja się zastanawiam, czy nas 

stać na to, aby jedna placówka miała trzech dyrektorów”. 

(Zgodnie ze Statutem Powiatu interpelacja została złożona w formie pisemnej).  

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Ja mam takie pytanie w związku z podjęciem uchwały Zarządu o wydzierżawieniu 

nieruchomości w Udorzu. Oczywiście ja będę zawsze uważał, że ta nieruchomość powinna 

wrócić do zasobu Zespołu Szkół Rolniczych w Żarnowcu, ale skoro stan faktyczny jest taki, 

jaki jest, to w związku z tym mam pytanie. Jaki został przetarg ogłoszony i w jakiej formie, 

czy ograniczony. Jaka jest cena wywoławcza do tego przetargu (chodzi o cenę wywoławczą 

dzierżawy za hektar) i gdzie, w jakich mediach, będzie ogłoszona informacja o tym przetargu 

i czy to będzie przetarg kopertowy czy bezpośredni”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam taką interpelacje i zapytanie do Zarządu. Jak zakończyła się sprawa w Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu –  chodzi mi o zatrudnienie Pani Dyrektor  

i pracownic. Z tego, co wiem, była jakaś rozprawa odnośnie przywrócenia pracownic do 

pracy. Jaki jest wynik tej sprawy”. 

  

 

Ad.6.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 251 / 16  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 wraz  
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z autopoprawką Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.7.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 252 / 16  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.8.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 253 / 16  

w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań oświatowych  w powiecie zawierciańskim  

w roku szkolnym 2015 / 2016 wraz z syntezą recenzji opracowanych przez Ekspertów 

dokonujących oceny JST w VI edycji Ogólnopolskiego Programu Certyfikacji Gmin, 

Powiatów i Samorządnych Województw „Samorządowy Lider Edukacji w 2016 roku –  

Powiat Zawierciański (załączniki nr 1i nr 2 do protokołu), po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Edukacji, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”. 

  

 

Ad.9.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 254 / 16  

w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu  (dot. 

zwiększenia liczby łóżek na Oddziale Opieki Paliatywnej z 20 na 30), po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej został poddany pod głosowanie  

i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.10.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 255 / 16  

w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za 2016 rok, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.11.)   

  
Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 256 / 16  

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

zawierciańskiego oraz ich parkowanie na parkingach strzeżonych, a także wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, po uzyskaniu pozytywnej opinii  
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Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.   

 

 

Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 257 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego w budynku, 

usytuowanym na nieruchomości, będącej w  użytkowaniu Zakładu  Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.13.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 258 / 16  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XV / 136  / 15 z dnia 26 listopada 2015 roku w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 rok, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

Wobec braku sprzeciwu ze strony radnych Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach. Początek przerwy – godz. 11.20. 

 

 

Ad.14.)  
 

Po wznowieniu obrad o godz. 11.45 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia. 

 

Wypełniając obowiązek, wynikający z art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym 

Przewodniczący Rady Powiatu  Jarosław Kleszczewski przedstawił informacje dotyczące 

oświadczeń o stanie majątkowym, złożonych na jego ręce przez radnych powiatu 

zawierciańskiego według stanu na dzień 31.12.2015 roku (załącznik nr 3 do protokołu).  

Odczytał również informację Wojewody Śląskiego o oświadczeniach majątkowych, 

złożonych przez Przewodniczącego Rady Powiatu i Starostę Zawierciańskiego za 2015 rok 

(załącznik nr 4 do protokołu) oraz informację Starosty Zawierciańskiego o oświadczeniach 

majątkowych Członków Zarządu Powiatu, dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

naczelników wydziałów Starostwa oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 

Starosty za 2015 rok (załącznik nr 5 do protokołu). Jednocześnie poinformował, że otrzymał 

również pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zawierciu w sprawie oświadczeń 

majątkowych radnych. Radni otrzymają kserokopie powyższego pisma w części dotyczącej 

oświadczania majątkowego każdego z nich. 

 

 

Ad.15.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 
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‒ w dniu 10.10. br. wpłynęła prośba Fabryki Aktywności Młodych o uwzględnienie  

w Programie współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok przyszły zadania 

dotyczącego promocji i organizacji wolontariatu oraz zabezpieczenia w budżecie środków 

na działania wolontariackie; 

‒ w dniu 10.10. br. Rada Miejska w Mikołowie przesłała uchwałę w sprawie sprzeciwu 

wobec likwidacji Kopalni Węgla Kamiennego „Krupiński” w Suszcu; 

‒ w dniu 18.10. br. Wojewoda Śląski przekazał informację dotyczącą oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Przewodniczącego Rady powiatu Zawierciańskiego oraz 

Starostę Zawierciańskiego za rok 2015 (informacja została odczytana w pkt 14 porządku 

obrad); 

‒ w dniu 19.10. br. do wiadomości Przewodniczącego Rady Powiatu przekazane zostało 

pismo Jarosława Jachno i Michała Jachno dotyczące zapłaty za bezumowną dzierżawę 

działki nr 1/1 na drogę powiatową ul. Kościuszki w Zawierciu (jest to kolejne pismo w tej 

sprawie adresowane do Starosty); 

‒ w dniu  20.10. br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

wrzesień 2016 roku; 

‒ w dniu 20.10. br. Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach – Wydział Nadzoru Prawnego 

przekazał decyzję o umorzeniu postępowania nadzorczego, wszczętego w sprawie 

stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XXII / 226 / 16 z dnia 30 czerwca 2016 roku  

w sprawie przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Zespołu Obsługi Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół i Placówek Oświatowo – Wychowawczych w Zawierciu ze 

względu na inicjatywę uchwałodawczą Rady Powiatu Zawierciańskiego w tym zakresie. 

Organ stanowiący uchylił uchwałę w sprawie tekstu jednolitego Statutu Zespołu, 

doprowadzając tym samym do stanu zgodnego z prawem; 

‒ w dniu  24.10. br. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Katowicach 

Delegatura w Częstochowie przekazał  informację o realizacji wniosku, zawartego  

w podjętej na poprzedniej sesji uchwale w sprawie oceny stanu środowiska naturalnego na 

terenie powiatu zawierciańskiego w 2015 roku. Badanie zanieczyszczenia powietrza  

w rejonie kamieniołomu w Zawierciu–Bzowie zostało zaplanowane do wykonania przez 

WIOŚ na rok 2017. 

 

 

Ad.16.)  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzieliły 

osoby, wskazane przez Starostę Krzysztofa Wronę.   

 

Interpelacje Beaty Chawuły: 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pierwsze pytanie Pani Beaty Chawuły: kiedy do Starostwa Powiatowego wpłynęło 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące odwołania z funkcji dyrektora 

Poradni Bożeny Gwizdek.  

Ustaliłem, że takie rozstrzygnięcie drogą elektroniczną wpłynęło w dniu 30 września br. pod 

koniec dnia, ponieważ to rozstrzygnięcie jest datowane tym samym.  

Drugie pytanie: czy Starosta miał obowiązek  informowania o rozstrzygnięciu nadzorczym  

i czy dopełnił tego obowiązku czy nie.  
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Moim zdaniem postępowanie nadzorcze zostało wszczęte na wniosek osoby zainteresowanej 

czyli odwołanej Dyrektor Bożeny Gwizdek. Moim zdaniem Pan Starosta i Zarząd Powiatu 

miał pewne podstawy do przekonania, że organ nadzorczy, wydając rozstrzygnięcie, 

informuje też osobę zainteresowaną, na której wniosek takie postepowanie zostało wszczęte. 

Kolejne pytanie: czy wobec rozstrzygnięcia zasadne jest rozpisanie konkursu na Dyrektora 

Poradni.  

W tym miejscu chciałbym się posłużyć wykładnią prawną, a mianowicie: stwierdzenie 

nieważności uchwały w sprawie odwołania dyrektora nie powoduje automatycznej 

reaktywacji zatrudnienia. Konieczne jest tutaj skierowanie pozwu na drogę sądową o wypłatę 

odszkodowania z tego tytułu lub też przywrócenie na dotychczasowe stanowisko. Ponieważ 

jestem pełnomocnikiem w postępowaniu sądowym, wszczętym na wniosek odwołanego 

dyrektora, pozew dotyczy wypłaty odszkodowania w wysokości 3 – miesięcznego 

wynagrodzenia. Natomiast do tej pory nie wpłynął wniosek o przywrócenie na zajmowane 

dotychczas stanowisko, dlatego w świetle orzeczeń sądowych uważam, że są pełne podstawy 

do tego, aby rozpisać konkurs na to stanowisko, zwłaszcza, że w tej chwili tylko powierzono 

obowiązki dyrektora innej osobie spośród pracowników Poradni”.  

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałam zapytać o taką rzecz. Ponieważ z tego, co Pan powiedział, informacja  

o rozstrzygnięciu nadzorczym wpłynęła 30 września, a  sprawa w sądzie Pani Bożeny 

Gwizdek odbyła się 4 października, to czy w czasie rozprawy sądowej udzielił Pan  

informacji dla sądu bądź też dla strony, czyli Pani Bożeny Gwizdek o tym, że takie 

rozstrzygnięcie wpłynęło”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie. W sądzie, proszę państwa, odpowiada się na pytania zadane przez sąd lub też stronę, 

która uczestniczy w tym postępowaniu. Ponieważ takie pytanie nie padło, a ja byłem 

przekonany, że taka informację wpłynęła też do osób zainteresowanych, jak gdyby nie 

informowałem nic więcej poza to, o co pytał sąd”.  

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja rozumiem, ale pytanie nie mogło paść, skoro nikt oprócz Pana na sali sądowej o tym nie 

wiedział”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To był 4 październik, a rozstrzygnięcie zostało wydane 30 września. Tak. jak mówię. nikt 

nie pytał. ja nie informowałem”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Czyli Pani Bożena Gwizdek do dnia dzisiejszego oficjalnie nie została poinformowana  

o tym, stwierdzono nieważność uchwały o jej odwołaniu”. 

 

 

 



  

 

11 

 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jak powiedziałem rozstrzygnięcie wydał Wojewoda. Zostało wszczęte postępowanie na 

wniosek osób zainteresowanych i w związku z tym uważam, że Starosta był w przekonaniu, 

że taka osoba o rozstrzygnięciu została poinformowana”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To ja mam jeszcze jedną wątpliwość. Jeśli Pan Starosta jest przekonany. że Pani Bożena 

Gwizdek otrzymała to rozstrzygnięcie, to proszę mi wytłumaczyć, bo ja się już nie za bardzo 

orientuję, czy Pani Bożena Gwizdek jest dyrektorem czy nie jest dyrektorem”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja już powiedziałem przed sądem pracy. Pracownikowi, z którym rozwiązano stosunek pracy 

lub też odwołano go ze stanowiska, przysługują dwa roszczenia: roszczenie odszkodowawcze  

lub też roszczenie o przywrócenie na zajmowane stanowisko. Do sądu został złożony pozew  

o wypłatę odszkodowania. Nie ma zgłoszonego roszczenia o przywrócenie na stanowisko. 

Moim zdaniem, pomimo stwierdzenia wadliwości uchwały Zarządu, Pani Bożena Gwizdek 

nie pełni funkcji dyrektora Poradni”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja zrozumiałam, co Pan mówił . Chodzi mi o to, że jeżeli akt, odwołujący Panią Bożenę 

Gwizdek z funkcji dyrektora, został wycofany z obrotu prawnego, to jaka jest w tej chwili 

podstawa prawna tego, że ona nie jest dyrektorem”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Może domagać się przywrócenia na drodze sądowej i mam na tę okoliczność wyroki Sądu 

Najwyższego”.   

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ale skarżąc co, bo uchwała odwołująca nie istnieje”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie czekając na rozstrzygnięcie w trybie administracyjnym czy nadzorczym przez sąd 

administracyjny, można wystąpić do sądu o przywrócenie na dotychczasowe stanowisko albo 

też przywrócenie do pracy. Tutaj akurat nie było sytuacji przywrócenia do pracy. Jest tylko 

kwestia przywrócenia na stanowisko dyrektorskie”. 

 

Interpelacja Zbigniewa Roka: 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jestem pełnomocnikiem w trzech postępowaniach sądowych prowadzonych  przeciwko 

Poradni. Jest to postępowanie dotyczące odwołanie Pani Dyrektor Bożeny Gwizdek,  
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o którym wspominałem.  To postępowanie dotyczy roszczenia odszkodowawczego z tytułu 

niezgodnego z prawem odwołanie jej ze stanowiska. W dniu 4 października br. odbyła się 

sprawa w sądzie, na której ustalono, jak gdyby zgodnie z intencją pracodawcy, gotowość 

polubownego zakończenia tej sprawy i wyznaczono  termin podpisania ugody na dzień  

11 listopada br. Niestety, do ugody nie doszło z uwagi na pismo pełnomocnika powódki, 

odwołujące ten termin z uwagi na kolizję z innymi sprawami.  Ja z tym pismem zapoznałem 

się w sądzie. Kolejny termin rozprawy został wyznaczony na dzień 6 grudnia.  

Jeżeli chodzi o pozostałe sprawy dotyczące pracowników, z którymi rozwiązano stosunek 

pracy w sposób dyscyplinarny, to w ostatni wtorek odbyła się sprawa, na której zawarto 

ugodę z jednym pracownikiem. Natomiast, jeśli chodzi o drugiego pracownika,  to 

wyznaczono termin podpisania ugody o przywróceniu do pracy i o wypłaceniu stosownego 

wyrównania za czas pozostawania bez pracy na dzień 15 listopada”.  

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Stwierdził Pan, że została zawarta ugoda z jedną z pracownic. Chciałbym się dowiedzieć, na 

czym ta ugoda polega i dlaczego z drugą pracownica nie została zawarta ugoda”. 

 

Radca prawny Starostwa Janusz Recha (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zawarto ugodę o przywróceniu do pracy i o wypłacie wynagrodzenia zgodnie z art. 57 

kodeksu pracy czyli wynagrodzenie za trzy miesiące pozostawania bez pracy. Natomiast tej 

samej treści ugoda z drugą pracownicą zostanie zawarta w dniu 15 listopada” . 

 

Interpelacja Pawła Sokoła: 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W odpowiedzi na interpelację informuję, że  kwota wywoławcza na przetarg ograniczony 

odnośnie dzierżawy gruntu wynosi 2.205 zł i to jest liczone wedle cen skupu żyta. Będzie  

ogłoszenie w prasie lokalnej czyli w tych poczytniejszych gazetach, które są na terenie 

powiatu, na stronie internetowej oraz w urzędach gmin, bo taki mamy obowiązek. Jeśli chodzi 

o termin wywieszenia tego ogłoszenia, to wcześniej Pan to ogłoszenie dostanie. Będzie 

pokazane na jakiej podstawie prawnej ten przetarg będzie ogłoszony”. (Paweł Sokół zapytał, 

czy przetarg ograniczony dotyczy całego powiatu, czy może tylko gmin i czy przetarg 

ograniczony może dotyczyć tylko gminy, na której jest zlokalizowana nieruchomość). „Tak, 

lub gmin ościennych”.  

 

 

Ad.17.)  

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Na prośbę Poseł na Sejm RP Ewy Malik mam Państwu do przekazania dobrą wiadomość. 

Minister Infrastruktury i Budownictwa Andrzej Adamczyk zapewnił Panią Poseł, że środki 

finansowe na budowę obwodnicy Poręby i Zawiercia  będą zabezpieczone i ta inwestycja 

będzie realizowana. Dodatkowo pragnę również poinformować Państwa, że w dniu  

30 września 2016 roku został już rozstrzygnięty przetarg na wykonanie dokumentacji 

projektowej dla zadania pn. „Wykonanie koncepcji programowej budowy obwodnicy Poręby 

i Zawiercia w ciągu drogi krajowej  Nr 78”. Jako najkorzystniejszą wybrano ofertę  firmy 
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IWIA Sp. z.o.o. z Bielska Białej. Pozostaje mieć tylko nadzieję, że nie wydarzy się nic, co  

mogłoby uniemożliwić budowę tej obwodnicy, na którą tak wszyscy czekamy”. 

  

 

Ad.18.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski – dziękując wszystkim za udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XXVII  sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 11.45. 

 

 

Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                   /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


